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山区都市型生态旅游业发展研究—— 以北京市门头沟区王平镇为例

李铁林1，覃志豪2，李宝玉2，高春雨2

1石家庄铁道学院经济管理分院，石家庄050043） 
2中国农科院农业资源与农业区划研究所，北京100081

摘要： 

王平镇是北京市门头沟区的一个山区小镇。本文在分析王平镇旅游业发展基础、优势条件及存在主要问题的基础

上，提出了未来王平镇的生态旅游业的发展思路与布局，王平镇旅游业的发展，要牢牢树立主导产业的发展思想；

与特色林果业紧密结合；重点发展怀旧追古游和山川美景观光游，形成3个旅游集散地和4条旅游路线，最后指出了

王平镇都市型生态旅游业发展的重点建设项目，主要包括开发历史遗迹与人文传说景点、生态农业园区建设和自然

景观游的开发。 
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Research on Eco-Tourism of Metropolitan Type in Mountain Areas ——take Wang 
Ping town, Mentougou district, Beijing as an example

Abstract: 

Wang Ping was a small mountain town in Mentougou district, Beijing. Based on the analysis of the 
developing basis, advantages and main problem in tourism of Wang Ping town, the paper put forward 
the developing train of thought and layout of eco-tourism in the future. the main point are as following: 
(1) The developing idea that future Wang Ping Town's eco-tourism should be considered as a pillar 
industry must be firmly adhered to . (2) Future Wang Ping Town's eco-tourism should establish tight 
connections with its unique fruit industry, mutually stimulating and developing side by side. (3) Future 
Wang Ping Town's eco-tourism should develop historical sites touring and natural landscape touring, 
forming 3 tourism distributing centers and 4 tour routes. Finally this paper has put forward the projects 
to be emphasized in terms of promoting the eco-tourism of Metropolitan Type in Wang Ping Town which 
mainly include: the developing of historical sites, sites with humanities legends, eco-agricultural park and 
natural landscape tourism.
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